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Verslag van de vergadering van de Commissie Samenleving van donderdag  
27 maart 2008 
 
  
 Aanwezig zijn: 

De heer M. Bogerd (voorzitter), de dames M. Jonker-Waterlander (VVD), A. van Stenus-van Basten 

(VVD), Y. Weijand (VVD), M. Luijer (CDA), L.B.M. Venselaar (PvdA) T. Zeilstra-van der Meulen 

(PvdA), de heren H. van Ravenzwaaij (SP) en F. Brouwer (ChristenUnie), de dames Kolkman 

(ChristenUnie) en A.S.M. Roda (GroenLinks), de heer R. de Wit (SGP) en de heer S. Jokhan 

(commissiegriffier)  

 

Ook aanwezig zijn:  

Leden van Gedeputeerde Staten: de heer J.M. Bos en H. Dijksma 

Overig: de heer B. Siepel ( beleidsmedewerker sociale planvorming) 

 

Afwezig zijn:  

Heer J.N.J. Appelman (CDA), de dames N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP) en M.C. Bax 

(PvdD) 

 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering.  

 

2. Vaststellen agenda 

Ter behandeling in de postbakjes gelegd: 

Brief 662668 d.d. 20 maart 2008 over advies werkgroep Sociale Agenda. 

De voorzitter stelt voor om bij punt 7b2 de invulling van het sociaal debat te behandelen. De 

aanwezigen gaan akkoord. De agenda wordt met inachtnemening van deze wijziging vastgesteld. 

 

3. Mededelingen voorzitter/presidium/Statengriffie 

- Bericht van verhindering ontvangen van mevrouw M.C. Bax (PvdD) 

- Twee dames in opleiding tot tolk gebarentaal zullen de vergadering tolken als onderdeel van een 

stage. Zij zullen elkaar ook filmen. Zij stellen zichzelf aan de commissie voor. 

- De heer R. Spanier van de Stichting Service Bibliotheken Flevoland maakt gebruik van het 

inspreekrecht op agendapunt 8.b.1. 

Ter behandeling in de postbakjes gelegd: 

- Memo 641360 d.d. 31 januari 2008 over werkbezoek aan ‘Zij aan Zij’ op 24 april 2008. De voorzitter 

vraagt of de commissieleden in hun agenda rekening willen houden met dit werkbezoek op 24 april 

2008 van 13.00 – 15.00 uur 

- Memo 644931 d.d. 13 maart 2008 over voorstel archeologie excursie met de commissie 

Samenleving. De vraag is of de commissie akkoord gaat met de invulling van het werkbezoek en op 

welke datum dit bezoek moet plaatsvinden. 

De PvdA zegt dat zij lang aan het oorspronkelijke plan heeft vastgehouden omdat, dat in de vorige 

Statenperiode was afgesproken. De toenmalige gedeputeerde en commissieleden zouden ook 

deelnemen aan dit werkbezoek. Het plan wat er nu ligt heeft haar goedkeuring. Zij zou, met 

toestemming van de commissie, de voormalige commissieleden en gedeputeerde op de hoogte willen 

stellen van dit plan en hen ook uitnodigen, indien mogelijk. 

De VVD vraagt of de oud-Statenleden hier een vooraankondiging van krijgen. 

De voorzitter stelt voor om de oud-commissieleden uit te nodigen. Hij stelt voor om op 26 juni dit 

bezoek af te leggen. De griffie zal zorg dragen voor de uitnodigingen. 

Ter informatie gemaild: 
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- Mail d.d. 8 februari 2008 over persbericht Hogeschool Windesheim 

- Mail d.d. 18 februari 2008 over uitnodiging werkbezoek Bibliotheek op 14 februari 2008 

- Mail over nieuwsbrief van het Kenniscentrum To-Do 

Ter informatie in de postbakjes gelegd: 

- Brief d.d. 31 januari 2008 van Steunpunt Archeologie en Monumenten in Flevoland over het 

operationeel worden van het steunpunt. 

Bij aanvang van de vergadering uitgereikt: 

- Memo 664655 over stand van zaken Hoger Onderwijs Flevoland 

 

4. Verslag van de vergadering van 17 januari 2008  

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

a. Lijst van toezeggingen (636648) 

- punt 1: archeologie. Dat is afgehandeld en kan van de lijst worden afgevoerd. 

- punt 2: Afsluiting Leef met Stijl wordt afgedaan in maart 2008 

Gedeputeerde Bos heeft een notitie met de voorlopige bevindingen bij zich. Deze wordt na de 

vergadering uitgereikt. Het Kohnstamm Instituut is nog bezig met een monitor en heeft de 

eindrapportage nog niet klaar. Bovendien is de beleidsmedewerker die dit in haar portefeuille heeft al 

een aantal weken uitgevallen. Voor de zomer zal het definitieve rapport klaar zijn.  

De PvdA vraagt of er, voor de voorjaarsbeschouwingen, een tussenevaluatie/ eindrapportage komt 

van de afronding van het initiatiefvoorstel aansluiting Jeugdzorg- basisonderwijs.  

Gedeputeerde Bos zegt dat hij zal zorgen dat de commissie voor 24 april alle gegevens die 

beschikbaar zijn, gekregen heeft.  

- punt 3: Samenwerking tussen de bibliotheken. Dit punt kan van de lijst worden afgevoerd. 

- punt 4 Samenwerking tussen zorgfunctie in het speciaal onderwijs en preventief jeugdzorgbeleid. 

De voorzitter zegt dat de werkgroep heeft afgesproken dat in de komende commissievergadering een 

voorstel komt om bij de beleidsevaluatie het thema jeugdzorg te betrekken. Er zal dan ook een 

mededeling gedaan worden over de lange termijnagenda. Aan het college is gevraagd welke nota’s 

nog te verwachten zijn de komende tijd. Er kan dan een volledig overzicht gegeven worden.  

- punt 5 Werkbezoeken.  

De voorzitter zegt dat de griffie bezig is een planning te maken aan de hand van de termijnagenda. 

Daar krijgt de commissie in de loop van de komende periode een overzicht van. 

 

b. Lijst van moties (640759) 

Er zijn geen moties aan de orde. 

 

5. Lijst ter kennisneming stukken van 27 maart 2008 

De lijst wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

6. Door fracties ingebrachte onderwerpen. 

Er zijn geen onderwerpen ingebracht. 

 

7. Portefeuillehouder J.M. Bos 

a. Mededelingen 

Ter informatie in uw bakjes gelegd: 

- Memo 648388 d.d. 18 februari 2008 over de stand van zaken IJsselmeer-ziekenhuizen 

- Memo 637414 d.d. 29 januari 2008 over suriflevo project Samenleven doe je zo! 

 

1. Jeugdzorg 

Ter informatie in de postbakjes gelegd: 

- Memo 641296 d.d. 31 januari 2008 over stages in jeugdzorgorganisaties.  

De voorzitter zegt dat de dames Zeilstra, Roda en Weijand bereid zijn om een dag stage te lopen bij 

een jeugdzorginstelling. In overleg met de instelling zal dit in april of mei plaatsvinden. 

Gedeputeerde Bos zegt dat het initiatief wederzijds is ontstaan in navolging van een soortgelijk 

initiatief in Gelderland.  Daar heeft men heel positieve ervaringen. Hij houdt een pleidooi voor de 

commissieleden, om zich alsnog aan te melden. 

De ChristenUnie vraagt of de aanmelding via de griffie moet plaatsvinden. 

Dat is het geval. 

De voorzitter zegt dat de commissieleden op de valreep een uitvoerig stuk (memo) toegestuurd 

hebben gekregen over de Jeugdzorg. 
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Gedeputeerde Bos maakt excuus dat de commissieleden het stuk zo laat hebben gekregen. Het is 

echter een zeer actueel onderwerp. Hij heeft geprobeerd een aantal vragen in deze memo te 

beantwoorden. 

GroenLinks zegt dat er in de vorige vergadering uitgebreid gesproken is over de nota inkoop 

Jeugdzorg. Zij vraagt wanneer dit onderwerp weer ter sprake komt in de commissie. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat het in de volgende commissievergadering aan bod komt. 

Het CDA heeft met plezier de memo gelezen. De memo maakt de stand van de wachtlijsten 

inzichtelijk. Ook in vergelijking met andere provincies. Zij zal dit onder de aandacht brengen van de 

Eerste Kamerleden. Er blijkt duidelijk dat de structurele financiering ertoe bijdraagt dat men structureel 

in de problemen blijft bij het wegwerken van de wachtlijsten. 

De SP vraagt of men afhankelijk zal blijven van incidentele middelen van de Rijks Overheid.  

Gedeputeerde Bos hoopt van niet. Er zijn al langer afspraken over een nieuwe 

financieringssystematiek. In de wet op de Jeugdzorg was eerst de afspraak dat er volgens PxQ 

gefinancierd zou worden. Nu wordt eraan gewerkt om financiering volgens PxQxR (resultaat) in te 

richten. De invoeringsdatum zou 1 januari 2009 moeten zijn maar de gedeputeerde maakt zich daar 

zorgen over. Hij weet niet of men dat zal halen. Bovendien is het de vraag of de minster, die zich 

verbonden heeft aan de uitkomst van het onderzoek naar het benodigde zorgbudget, wel weet waar 

het om gaat. Er zijn n.l. de afgelopen twee jaar incidenteel middelen toegevoegd aan de doeluitkering 

( € 56 miljoen in 2008) en daar is door de provincies ongeveer € 80 miljoen uit de autonome middelen 

bijgelegd. Het gat tussen de structurele doeluitkering en deze € 136 miljoen is zo groot dat het moeilijk 

te dichten zal zijn. De gedeputeerde hoopt dat de commissieleden de komende weken via hun 

partijkanalen, de Tweede Kamer duidelijk zal maken dat de sector in september duidelijkheid wil 

hebben. 

De PvdA zegt dat haar fractie al een afspraak heeft gemaakt met haar vertegenwoordigers in de 

Eerste en Tweede Kamer. 

Het CDA zegt dat uit gesprekken met Kamerleden blijkt dat de problematiek niet voldoende wordt 

erkend. Dat heeft ertoe geleid dat zij er in Eerste en Tweede Kamer extra aandacht voor zal vragen. 

De ChristenUnie sluit zich hierbij aan. 

 

b. Statenvoorstel 

1. Tentoonstelling Olympische Odyssee – ruimte voor ontwikkeling 

 

1
e
 ronde 

De SP leest in de nota dat er niet alleen wordt gevraagd om bestuurlijke en ambtelijke investering 

maar ook om een financiële bijdrage als het gaat om de aspiraties voor 2028. Zij vraagt om welke 

bedragen het hier gaat. Zij vindt het vreemd dat het binnenhalen van de Spelen iets zou kunnen 

toevoegen aan de Schaalsprong van Almere en de verbinding met- en ontsluiting van Amsterdam. Zij 

heeft uit uitspraken van de minister begrepen dat dit toch al geregeld is. Omdat het om een open 

financiering gaat en er nog niet duidelijk is dat het onderzoek naar de haalbaarheid van de Spelen zal 

leiden tot kandidaatstelling, kan deze fractie hier niet mee instemmen. 

De VVD vindt het op zich een goed initiatief om Flevoland via de Olympische Spelen op de kaart te 

zetten. Zij refereert evenals de SP aan de uitspraken van minister Eurlings dat er voor 2012 een 

verdubbeling van het spoor zal plaatsvinden en de A6 verbreed zal worden. Daar heeft de provincie 

de Spelen dus niet voor nodig. De Schaalsprong van Almere dient al bijna afgerond te zijn op het 

moment dat de Spelen naar Nederland zouden komen. Zij vraagt wie de, in de nota genoemde, 

afgevaardigde naar de Spelen zal zijn en hoe deze kosten begroot zullen worden en of dit uit de post 

onvoorzien 2008 gefinancierd zal worden. In de nota staat ook dat voor de specifieke Flevolandse 

inbreng € 20.000 nodig is. Het is haar niet duidelijk waaraan dit geld besteed zal worden. Zij zou graag 

een voorstel op deze punten ingediend zien worden. Voor welke doelgroep is de tentoonstelling en 

wat is de marketing strategie. Dit zou onderdeel moeten uitmaken van een strategie op hoofdlijnen. Er 

wordt ook gesproken over de fase van onderzoek. Dit wordt echter niet duidelijk uitgewerkt. Zij vraagt 

de gedeputeerde hier nader op in te gaan. 

GroenLinks zegt dat het voorstel erg veel vragen heeft opgeroepen. Om te beginnen gaat het om een 

tentoonstelling die in mei in Rotterdam, in het Architectuurcentrum, wordt geopend. Aan deze 

tentoonstelling wordt al sinds 2006 gewerkt. Waarom komt anderhalve maand voor de opening dit 

voorstel uit de lucht vallen? Het lijkt alsof er voor aanvullende inkomsten partijen worden benaderd. 

Wat de begroting betreft is er niets terug te vinden over de totale begroting van de tentoonstelling en 

wat de bijdrage van Flevoland daarin zou zijn. Zij wil daar meer over horen van de gedeputeerde. Zij 

vindt de omschrijving van de bedragen: € 50.000 voor het NAI en € 20.000 voor een specifieke 

invulling van de Flevolandse bijdrage, erg vaag. Zij wil graag weten wat de Flevolandse invulling 
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inhoudt en of het haalbaar is om een betekenisvolle invulling te realiseren. Zij vraagt zich ook af wat 

deze activiteiten, die in Rotterdam plaatsvinden, Flevoland gaan opleveren. Tenslotte vraagt zij welk 

verband er bestaat tussen de vormgeving van de ambitie om aan te sluiten aan de Olympische 

opbouw van NOC/NSF en de grote thema ‘s die op dit moment in de provincie spelen. Zij vindt een 

visie met daaruit voortvloeiend een strategie noodzakelijk om te bepalen welke activiteiten 

gefinancierd kunnen worden. 

De PvdA heeft een andere invalshoek dan de voorgaande sprekers. De Spelen zijn in 2028. De 

tentoonstelling wordt gehouden in het NAI. Een instituut dat veel aandacht heeft vanuit binnen- en 

buitenland. Een ultieme kans om Flevoland onder de aandacht te brengen van een grote groep 

mensen. De PvdA fractie denkt dat het belangrijk is om hieraan mee te doen en zal het voorstel 

daarom ook steunen. Zij heeft alle vertrouwen in de ambtenaren en de gedeputeerde om er een 

goede invulling aan te geven. 

De SP wijst erop dat er niet alleen besloten wordt om deel te nemen aan een tentoonstelling maar ook 

om de bestuurlijke ambitie uit te spreken om aan te sluiten aan de fase van opbouw van 

kandidaatstelling voor de Olympische Spelen in 2028. De tentoonstelling maakt een wezenlijk deel uit 

van die opbouw en daar voelt zij niet voor. 

De PvdA: “Eens, absoluut. Daar staan wij ook achter.” 

De SGP heeft de stukken goed doorgelezen. Zij wil geen geld steken in het naar Flevoland zien te 

halen van de Olympische Spelen. Het geld kan beter besteed worden aan huisvesting, infrastructuur, 

zorg en armoedebestrijding. Het geld dat uitgetrokken zou worden voor een bezoek aan China kan 

beter gebruikt worden om de wachtlijsten in de Jeugdzorg aan te pakken. Zij is mordicus tegen dit 

voorstel.  

De ChristenUnie kan niet zonder meer instemmen met de ambitie van de provincie om aan te sluiten 

aan de fase van opbouw van kandidaatstelling voor de Olympische Spelen 2028. Er zal volgens deze 

fractie eerst een brede discussie moeten plaatsvinden. Deelname is in het politieke debat slechts in de 

marge aan de orde geweest. Het lijkt haar beter om de uitkomst van het dit jaar gestarte 

haalbaarheidsonderzoek af te wachten. Zij is benieuwd welke groepen en partijen er nu eigenlijk 

allemaal mee doen en hoe de aanmelding werkt. De ChristenUnie denkt niet dat Nederland niet in 

staat zou zijn om een dergelijk evenement te organiseren maar de infrastructurele aanpassingen 

zullen financieel heel wat vragen. Er dient een goed plan te liggen met een reële raming over de 

kosten en de baten. De kans dat Nederland de Spelen krijgt toegewezen is miniem. De vraag is of het 

verantwoord is om met zulke grote dingen bezig te zijn en investeringen te doen terwijl de uitkomst 

uiterst onzeker is. Of is het binnenhalen van deze Spelen een nevendoel. Wat het werkbezoek aan 

China betreft vraagt zij wie ernaartoe gaat, op wiens uitnodiging dat gebeurt en hoe het bekostigd 

wordt. Zij wijst nog op het politieke klimaat in China. In een dictatuur als China kan een prestigeobject 

als de Olympische Spelen onmogelijk niet politiek zijn. In dat kader ziet de ChristenUnie geen enkele 

meerwaarde in een werkbezoek van de politiek aan China. 

Het CDA heeft in haar fractie uitgebreid gesproken over het voorstel. Het gaat over een bijdrage aan 

een tentoonstelling. Zij denkt dat het nu niet het geschikte moment is om in te gaan op alle risico’s die 

ontstaan in het geval de Olympische Spelen georganiseerd zouden worden. 

De ChristenUnie interrumpeert met de opmerking dat, zoals de SP ook al zei, nu de ambitie 

uitgesproken moet worden om aan te sluiten aan de fase van opbouw van kandidaatstelling voor de 

Olympische Spelen. Het gaat dus niet alleen om de tentoonstelling. 

Het CDA zegt dat de keuze om mee te liften op de Nederlandse ambitie het CDA wel aanspreekt. Het 

is een kans om de provincie Flevoland te promoten. Het is een overweging voor het CDA dat het goed 

is om je te profileren met sport. In het belang van de gezondheid en bv. de strijd tegen overgewicht. Zij 

vindt dat het te financieren bedrag van € 70.000 moet passen in bestaand beleid en vraagt de 

gedeputeerde om een toelichting. Het CDA steunt dit voorstel van harte. 

 

Gedeputeerde Bos zegt dat er op verschillende niveaus discussie wordt gevoerd. Hier ligt het voorstel 

om een bijdrage te leveren van € 70.000 uit ‘Onvoorzien’ aan een tentoonstelling. Verdere participatie 

bij het nadenken over een Olympisch plan moet besproken worden. Moet Flevoland daaraan 

meedoen en zo ja moet daar dan een financiële component aan verbonden worden en hoe groot zou 

deze dan moeten zijn. In een eerder stadium heeft de provincie Flevoland zichzelf bij NOC/NSF op de 

kaart gezet als provincie die over een grote ruimtelijke capaciteit beschikt. Er is ook gekeken of er 

eventueel koppelingen gemaakt zouden kunnen worden. Bij de schaalsprong Almere zal nog gewerkt 

moeten worden aan een groot aantal voorzieningen en dat geldt ook voor de rest van Flevoland. De 

gedeputeerde denkt dat het een uitgelezen kans is om mee te liften op de ‘flow’ en om voor te 

sorteren op het feit dat er wellicht accommodaties naar Flevoland te halen zijn. Datzelfde gebeurt nu, 

kleinschalig, bij wat voorgesteld wordt met betrekking tot de tentoonstelling. In het begin van het jaar 
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is de provincie samen met de gemeenten Amsterdam en Rotterdam, benaderd door NOC/NSF om te 

participeren in deze tentoonstelling, die met veel elan geopend zal worden in mei. Het NAI heeft 

internationale faam. Deze tentoonstelling zal doorlopen tot in september. Ten tijde van de Olympische 

Spelen zal een ‘hype’ plaatsvinden. De provincie Flevoland kan daar laten zien wat zij kan en wat zij in 

huis heeft maar ook wat zij nodig heeft. Hierbij kan gedacht worden aan de Schaalsprong van Almere 

maar ook aan het Oostvaarderswold, de Landschapskunst etc. Het college vindt het daarom een goed 

initiatief. Het is een uitgelezen kans om daar een prominente plaats in te nemen. Het kost € 50.000. Er 

is voorgesteld om er € 70.000 voor te reserveren om wat ruimte te hebben om Flevoland daar zo goed 

mogelijk neer te zetten. In een definitief Statenvoorstel moet misschien nog preciezer gespecificeerd 

worden dat het hier gaat om deelname aan de tentoonstelling en dat het college in een later stadium 

zal terugkomen op het feit of dit tot politiek beleid van Flevoland verheven moet worden. De 

gedeputeerde vindt een eventuele kandidatuur niet eens zo heel interessant. Hij wil zich ver houden 

van een discussie in Provinciale Staten over wel- of geen Olympische Spelen. Hij vindt het belangrijk 

om op dit moment aan te haken en aangehaakt te blijven, vanwege de kansen die het op 

verschillende terreinen biedt. De promotionele waarde is belangrijker. Daar kan de provincie slimme 

slagen mee maken. Voor het ontwikkelen van een sportklimaat in de brede zin van het woord – in het 

belang van bewegen en gezondheid en sociale participatie – kan het een ‘trigger’ zijn. Flevoland heeft 

in zijn ontwikkeling behoefte aan accommodaties en evenementen. Het is ook goed voor 

gebiedspromotie en economische ontwikkeling. De ontwikkeling van een gebied dat meer moet zijn 

dan alleen een gebied om te wonen. Bovendien kan de provincie, als de Spelen naar Nederland 

mochten komen, ook meepraten. Hij vraagt de commissie om in tweede termijn aan te geven hoe zij 

over de tentoonstelling denkt.  

De voorzitter zegt dat hij hieruit opmaakt dat de gedeputeerde de bestuurlijke discussie over 

kandidaatstelling voor deelname aan de Olympische Spelen in een later stadium wil voeren. 

 

2
e
 termijn 

De VVD vraagt, gezien het voorafgaande, of het noodzakelijk is dat er iemand afgevaardigd wordt 

voor een werkbezoek aan de Olympische Spelen. Dat zou ook in een later stadium kunnen. 

Gedeputeerde Bos zegt dat er eind vorig jaar al door het college is besloten dat er een delegatie 

vanuit de provincie naar Beijing zal gaan. Dit is in januari/februari in de commissie Betuur besproken. 

Het betreft de deelname van de CdK en de gedeputeerde Sport met ambtelijke ondersteuning en de 

directeur Sportservice. Lokale B en W ’s en opinieleiders zullen worden uitgenodigd om mee te gaan 

om zo Flevoland te promoten.  

De SP concludeert dat punt 1 van ‘ besluiten’, verdwijnt. 

De voorzitter zegt dat, deze conclusie voor rekening van de SP komt. Aan het eind van de rit wordt dat 

pas duidelijk. 

Gedeputeerde Bos zegt dat de tentoonstelling onderdeel is van ‘het aansluiten’ en dat de toezegging 

om er later op terug te komen voldoende zou kunnen zijn. 

GroenLinks merkt op dat het ook gezien zou kunnen worden als: “Ergens ingerommeld worden”. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat de commissie wel weet dat, dat niet zijn stijl is. 

Het CDA vraagt of zij goed begrepen heeft dat Flevoland op uitnodiging meedoet aan deze 

tentoonstelling. Dan zou het CDA het onverantwoord vinden om er niet aan mee te doen. Zij heeft niet 

zoveel moeite met beslispunt 1. Zij vertrouwt erop dat er nog allerlei discussiemomenten komen. Een 

ambitie heeft ook de uitwerking dat men gezamenlijk ergens aan werkt. Bovendien heeft het een 

katalyserende werking in de mogelijkheid tot het verkrijgen van allerlei faciliteiten. 

De PvdA sluit zich bij het CDA aan voor wat betreft punt 1.  

De SP zegt dat zij niet ergens aan wil beginnen waar zij nog niets vanaf weet. 

GroenLinks wil graag weten hoe de Flevolandse bijdrage aan de tentoonstelling zich verhoudt tot de 

overige bijdragen. Het is haar niet duidelijk hoe dit concreet ingevuld zal worden. Het gaat om veel 

geld. Het gaat ook over een proces van twintig jaar. Zij wil niet te hard van stapel lopen en er eerst 

goed over nadenken. 

De SGP wil geen financiële bijdrage doen als daarmee de zondagsheiliging aan de kant wordt 

geschoven. Zij weet niet, gezien het verleden, welke economische spin-off de spelen zouden kunnen 

hebben. Zij is tegen het voorstel. 

De ChristenUnie vindt dat meedoen aan deze tentoonstelling door te zeggen dat sport goed is in de 

strijd tegen overgewicht, bespottelijk klinken. Zij heeft geen moeite met de gebiedspromotie maar wel 

met de bestuurlijke ambitie. Zij vindt dat er eerst een brede discussie moet plaatsvinden. Zij wacht 

daarom het Statenvoorstel af alvorens een uitspraak te doen. Zij heeft, gezien de achtergronden, 

grote moeite met de afvaardiging naar China en kan daar niet mee instemmen. 
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Het CDA interrumpeert met de opmerking dat zij het woord bespottelijk hoort vallen in de relatie die 

gelegd wordt in het meedoen aan de tentoonstelling en de profilering die de provincie daardoor doet 

met sport. Daarbij merkt zij op dat het maatschappelijk heel goed en belangrijk is om uit te dragen dat 

bewegen goed is voor een mens. Zij vraagt de ChristenUnie dit woord terug te nemen of toe te lichten 

waarom zij zover gaat in haar veroordeling. 

De ChristenUnie zegt dat als het ambitieniveau zo hoog is en er zoveel kosten mee gemoeid zijn, het 

motief: sporten is gezond, ook op een andere manier kan worden ingekleed. Zij neemt het woord 

bespottelijk terug. 

Gedeputeerde Bos zegt dat het voorkomt uit zijn toelichting op het ‘Olympisch Plan’ waarin hij aangaf 

dat één onderdeel gaat over de maatschappelijke bewustwording en het belang van de sport. Het is 

niet zo dat, dat de kapstok is om een tentoonstelling aan op te hangen.  

De voorzitter zegt dat aan het einde van de tweede ronde drie vragen zijn overgebleven. Allereerst de 

vraag of de tentoonstelling op uitnodiging is of niet. De tweede vraag is hoe de Flevolandse inbreng 

zich verhoudt tot de totale begroting en de derde vraag gaat over het uitspreken van de bestuurlijke 

ambitie. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat het meedoen aan de tentoonstelling op uitnodiging is. Dat is een 

extra argument om het te doen. De gemeenten Amsterdam, Rotterdam en de provincie Flevoland 

dragen ieder € 50.000 bij. De rest wordt verzorgd door het NOC/NSF en het NAI, die ook in opbouw 

en denkwerk investeren. De gedeputeerde stelt voor, in verband met de tijdsplanning, om in een 

nader debat vast te stellen of Flevoland de ambitie heeft om bij een Olympisch Plan aan te haken. Hij 

heeft nu een indicatie nodig hoe de commissie tegenover de tentoonstelling staat omdat er op de 

uitnodiging gereageerd moet worden. Het is niet zo dat de commissie zich ergens aan verbindt. Hij 

vraagt de commissie om een reactie. 

De SP zegt dat als hij punt 1 als geschrapt kan beschouwen hij met zijn fractie overleg kan plegen en 

daar 28 maart uitsluitsel over kan geven. 

Gedeputeerde Bos zegt toe dat het college er in ieder geval op terugkomt. In het najaar als het 

Olympisch Plan er ligt dan wel eerder als er zaken van aan de orde zijn. Er zullen geen nadere 

stappen gezet worden. Zeker geen stappen met financiële gevolgen voordat dat uitgebreid met elkaar 

in een beleidsvorm is vastgelegd. 

De ChristenUnie zegt dat als er nog een debat volgt zij dezelfde lijn als de SP te willen volgen. 

De voorzitter concludeert dat GS binnen de Staten nog een discussie over wel of geen deelname zal 

voeren. De gedeputeerde heeft het fiat van deze commissie om de voorbereiding voor deelname aan 

de tentoonstelling voortgang te doen vinden. 

GroenLinks wijst erop dat dit fiat niet unaniem is. 

 

2. Invulling sociaal debat 

De voorzitter zegt dat dit het voorstel is waarbij ook een programma is toegezonden van het sociaal 

debat. Dit loopt vooruit op de Sociale Agenda. Hij vraagt het CDA om de bedoeling van dit stuk te 

verduidelijken. 

Het CDA ligt de werkwijze van de werkgroep toe. Er is tweemaal vergaderd. Er is een goede 

ondersteuning geweest van zowel de Statengriffie als externe adviseurs. Er is effectief met elkaar 

gesproken over deze Sociale Agenda en de organisatie van het Sociale Debat. Wat is het en hoe 

moet er vorm aan worden gegeven. Veel opmerkingen zijn in het resultaat verwerkt. Het is interactief. 

Er staat bijvoorbeeld in dat zal worden geïnventariseerd wat er in de gemeenten al gebeurt en dat 

deze Sociale Agenda zal leiden tot een andere sturing op provinciale budgetten. Het mag geen 

initiatief zijn dat toegevoegd wordt aan al bestaande initiatieven maar het moet gerelateerd worden 

aan hetgeen al gaande is. De mening bestaat dat het organiseren van een dag van het Sociale Debat 

een goede start is voor  een interactieve verkenning van de Sociale Kaart van Flevoland. Dit gebeurt 

niet zomaar maar is gebaseerd op onderzoek en inventarisatie. Door nieuwe partijen uit te nodigen en 

een jury om feedback te vragen wordt voorkomen dat het een interne aangelegenheid wordt. De 

werkgroep verwacht dat de Dag van het Sociale Debat en het gesprek dat GS zal hebben met het 

veld, veel zal opleveren. Meer focus op de Sociale Kaart en meer en andere 

samenwerkingsinitiatieven en daaruit voortvloeiend, een effectievere hulp. Van de Statenleden wordt 

ook een actieve inbreng verwacht. Dat past bij de eigen ambitie en de betrokkenheid bij de invulling 

van het Statenlidmaatschap. Zij is benieuwd naar de reacties van de andere commissieleden. 

De ChristenUnie complimenteert de werkgroep voor dit mooie, afwisselende programma. Het is goed 

leesbaar geschreven. Zij is er enthousiast over. 

De VVD is blij met de inleiding door het CDA. Zij mist alleen bij de uitnodigingen voor die dag de 

maatschappelijk betrokken ondernemers. 
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De SGP geeft een compliment voor het programma en noemt het een goed initiatief. Zij herinnert zich 

dat ook het ouderenbeleid meegnomen zou worden. Zij vraagt of de jury die feedback zal geven over 

het Sociaal Debat dat ook voor een ‘sociaal prijsje’ zal doen. 

GroenLinks was ook lid van de werkgroep en antwoord de SGP dat er geprobeerd is om niet vanuit 

doelgroepen – gebiedsgericht- te praten maar vanuit thematieken. Zij is niet bang dat de doelgroep 

ouderen niet aan bod zal komen.  

De PvdA vult nog aan dat vroeger de Regiovisie ouderenzorg/gehandicaptenzorg bestond. Daar is het 

Zorgberaad voor in de plaats gekomen. Zij vraagt of het geen suggestie kan zijn om mensen uit het 

Zorgberaad om advies te vragen of er nadrukkelijk bij te betrekken. 

De voorzitter zegt dat men ook heeft kunnen lezen dat er duo voorzitters gevraagd worden. Eén uit 

GS en één uit PS. Degenen die dat willen kunnen zich deze week aanmelden bij de griffie. 

Gedeputeerde Bos zegt dat dit de momenten zijn – de voorbereiding en het debat zelf - waarop PS 

hun kaderstelling aangeven. Daarna wordt het in het reguliere proces opgenomen. Er is een budget 

voor de organisatiekosten.  

De voorzitter zegt dat de maatschappelijk betrokken ondernemers toegevoegd zullen worden aan de 

uitnodigingslijst en er zal nog gekeken worden naar uitnodigingen voor vertegenwoordigers van het 

Zorgberaad. Het stuk is zo, inclusief het procesvoorstel ( blz.4 ), behandeld. 

 

c. Vragenronde 

De PvdA vraagt wanneer bekend was dat de subsidie aan het bevrijdingsfestival teruggebracht werd 

van € 25.000 naar € 10.000. Het festival komt hierdoor ernstig in de problemen. Zij vraagt of in de 

voorgaande jaren de subsidie die aangevraagd werd wel verkregen is en of het niet onelegant van de 

provincie is om deze vermindering zo laat kenbaar te maken aan deze groep van enthousiaste 

vrijwilligers. Het festival komt nu in de problemen. Zij stelt een reparatie van de subsidie voor. 

Gedeputeerde Bos vraagt wat te laat is in deze. In november is door de Staten de begroting 

vastgesteld. In de zomer is al aan alle subsidieontvangers meegedeeld dat zij niet meer konden 

rekenen op dezelfde subsidie als het jaar ervoor. Dit omdat binnen het Sociale Domein de taakstelling 

is opgenomen om korting toe te passen. Het bevrijdingsfestival vroeg al jaren € 25.000 aan en kreeg € 

20.000. Dat is nu gehalveerd en zij zijn daar eind november van op de hoogte gesteld. 

De PvdA vraagt zich af of zij moet concluderen dat het: “eigen schuld, dikke bult’ is. Zij vraagt wat de 

Staten alsnog kunnen voorstellen om dit grote festival, dat al jaren grote bezoekersaantallen trekt, niet 

het risico te laten lopen dat het niet door kan gaan. Zij spreekt hierover haar zorg uit. 

Gedeputeerde Bos zegt dat het college heeft gehandeld in opdracht van de Staten. Het is aan de 

commissie om uit te spreken of november te laat was of niet. De gedeputeerde was er niet van op de 

hoogte of er al contracten waren afgesloten of niet. De organisatie van het festival heeft een 

bezwaarschrift ingediend. Dat moet nog worden behandeld. Dat maakt het probleem wel acuter. 

De VVD heeft begrepen dat er in de zomer al een bericht verzonden is, dat men er rekening mee 

moest houden dat de subsidie wellicht niet op gelijke hoogte vastgesteld zou worden. In november 

hebben zij bericht gekregen dat de subsidie inderdaad anders is geworden. Zij vindt het vreemd dat 

de organisatie allerlei verplichtingen aangaat terwijl zij in de zomer al gehoord heeft dat de hoogte van 

de subsidie nog niet zeker is.  

De PvdA deelt deze mening maar ten dele met de VVD. Het is lastig voor organisaties die afhankelijk 

zijn van subsidies om zich telkens af te moeten vragen of ze wel of geen subsidie krijgen. Er zou 

afgesproken moeten worden om continuïteit in dit soort subsidies te brengen. Dan weten zij over 

welke provinciale middelen zij op lange termijn kunnen beschikken en kunnen daar dan op bouwen. 

De SGP vraagt of het ‘begrotingtechnisch’ mogelijk is om voor meerdere jaren subsidies toe te 

kennen. Er is altijd verteld dat, dat niet mogelijk is. Subsidies worden éénmaal per jaar vastgesteld en 

men kan dan geen beslag leggen op subsidie voor de jaren daarna. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat er wel eens aangegeven wordt dat de provincie een meerjarige 

subsidie wil geven maar dan altijd onder voorwaarde van goedkeuring van de begroting van de 

daaropvolgende jaren. Bij deze post was duidelijk dat er € 10.000 voor dit jaar was vastgesteld. 

Gedeputeerde Bos zegt dat er naar alle subsidieontvangers een algemene brief is gegaan. 

De VVD vraagt de gedeputeerde of er een mogelijkheid bestaat om met deze stichting om de tafel te 

gaan zitten om te proberen om tot een oplossing te komen. Zij deelt de zorg van de PvdA. 

GroenLinks voegt eraan toe dat er gewaarschuwd is voor vermindering van de subsidie maar niet voor 

halvering. De Staten hebben zelf niet goed opgelet en kunnen dat volgend jaar misschien goedmaken. 

Gedeputeerde Bos hoort uit drie fracties een reactie. Hij wil graag van de commissie horen wat zij in 

deze, wijsheid vinden. Hij gaat niet meer met de stichting om de tafel zitten. Als de commissie vindt 

dat zij op haar afspraak terug moet komen, neemt hij dat mee naar het college en dan wordt er daar 

een besluit over genomen. 
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De voorzitter zegt dat, dat duidelijk is en de discussie daarmee wordt afgerond. 

De SP zegt dat als de uitkomst van de discussie is dat de stichting meer subsidie krijgt, hij de 

gedeputeerde zeer dankbaar is. 

Het CDA denkt dat als dat het resultaat is er een precedent geschapen wordt. Daar zit zij mee, hoewel 

zij het een sympathieke ontsnappingsroute vindt. In de fractie is deze brief besproken en de fractie is 

tot de conclusie gekomen dat het besluit meer consequenties heeft dan was voorzien. Zij denkt dat 

besproken moet worden wat het beleid van de provincie is ten aanzien van vrijwilligersorganisaties.  

De voorzitter zegt dat er een vraag ligt van de gedeputeerde, die zijn hand heeft uitgestoken. Daar wil 

hij nu een antwoord op. De SP, GroenLinks en de PvdA zijn voor. De SGP en ChristenUnie zijn tegen. 

Gedeputeerde Bos herhaalt dat hij toezegt dat als een ruime meerderheid van de commissie ertoe 

verzoekt hij het mee terugneemt naar het college. 

De voorzitter zegt dat dit een gevolg is van de actie die de Staten gevoerd hebben bij de begroting, 

om te komen tot bezuinigingen. De vraag is wat er mogelijk is. Hij begrijpt dat het CDA de 

precedentwerking zwaar vindt wegen. 

De VVD sluit zich daarbij aan. 

 

De ChristenUnie vraagt waarom de gemeente Urk en haar wethouder niet genoemd staan in het blad 

Sportief Flevoland, terwijl Urk zo sportminded is. 

Gedeputeerde Bos antwoordt dat er op allerlei manieren geprobeerd is om zowel het bedrijfsleven- als 

het college van Urk te bewegen tot een bijdrage aan dit magazine. Tot zijn grote spijt is dat niet gelukt. 

Hij snapt de vraag daarom niet. Zeker niet als het de vraag van een wethouder is, via een Statenlid. 

 

8. Portefeuillehouder H. Dijksma 

a. Mededelingen 

Ter informatie in uw postbakje gelegd: 

- Brief 651848 d.d. 12 maart 2008 over uitnodiging vervolgbijeenkomst Cultuur in uitvoering 26 maart 

a.s. 

- Memo 658224 d.d. 11 maart 2008 over aanpak landschapskunst 2008 en De Paviljoens 

- Memo 662410 d.d. 20 maart 2008 over agendapunt 8.b.3. cultuurbeleid commissie Samenleving 27 

maart 

 

b. Bespreekstukken 

1. Evaluatie Stichting Servicecentrum Flevolandse Bibliotheken 

De heer Spanier spreekt in. 

Hij verteld over het stelsel van Openbare Bibliotheken in Flevoland en over het rapport van Stade.  

De klanten van de bibliotheek worden steeds veeleisender en de bibliotheken moeten daarom steeds 

vernieuwen. Het kernbegrip is dan ook het proces van vernieuwing en innovatie. Er zijn de afgelopen 

jaren veel acties ondernomen om te moderniseren. Ook op gemeentelijk niveau. Het centrale 

kernbegrip in Flevoland is samenwerking en goede resultaten. De volgende vraag is hoe men verder 

moet gaan. Het gaat er nu om dat beleid, budget en uitvoering met elkaar in balans gebracht worden. 

Het SFB heeft vanaf 2006 aangegeven dat er een probleem is omdat het beschikbare budget niet in 

verhouding is met de opdracht die het SFB heeft. Hij is blij dat, dat in het rapport van Stade wordt 

onderstreept. Er zijn een aantal oplossingen. Die kunnen liggen in samenwerking met een andere 

serviceorganisatie in een andere provincie of in het zoeken naar verbreding en samenwerking met 

andere organisaties in de provincie. Dat heeft allemaal haken en ogen. Samenwerking met andere 

serviceorganisaties in andere provincies levert allerlei problemen op en bovendien is er onvoldoende 

budget. ICT, de grootste kostenpost, is al uitbesteed. De afdeling digitale projecten wordt door één 

persoon , 3 dagen per week gerund. De bedrijfsvoering van het SFB is bijzonder smal. Er is 

onverantwoord weinig geld. Er is behalve aan geld grote behoefte aan duidelijkheid. Hij ziet drie 

mogelijkheden voor de toekomst. De dienstverlening zou kunnen worden verminderd. Bijvoorbeeld 

door een andere locatie te zoeken. De vervoerstaak zou kunnen worden afgestoten naar de 

bibliotheken. Het servicecentrum zal dan echter nog zeer weinig meerwaarde hebben en de 

bibliotheken zitten niet op deze taak te wachten. Het zou beter zijn als het budget wordt verruimd 

zodat de huidige taken op een verantwoorde manier kunnen worden uitgevoerd. Ook innovatieve 

projecten zouden zo, nu en in de toekomst, adequaat kunnen worden uitgevoerd. 

De voorzitter vat samen dat het gaat om spanning tussen budget, beleid en duidelijkheid. 

De ChristenUnie zegt dat er wordt aangegeven dat het aansluiten bij een andere stichting, in een 

andere provincie, nu niet mogelijk is. 
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De heer Spanier zegt dat hij dat inderdaad niet uit de weg wil gaan en het ook wil onderzoeken. Het is 

organisatorisch echter niet makkelijk omdat een aantal andere stichtingen in ‘een andere fase’ 

verkeren. Bovendien is er het financiële probleem. 

De VVD vraagt of er ook geprobeerd is om aansluiting te krijgen met andere werkvelden, zoals 

cultuur. 

De heer Spanier antwoordt dat, dat zeker het geval is. Er wordt constant gezocht naar mogelijkheden 

om aan te sluiten bij andere ontwikkelingen in de provincie. Dat is de reden dat er zaken gedaan 

worden met het NLE waar het gaat om historische informatiepunten. Dat is ook de reden dat hij aan 

tafel zit bij Technocentrum Flevoland om te kijken hoe er samen dingen ontwikkeld kunnen worden 

voor het onderwijs. De SFB organiseert van alles voor de musea in de provincie waar het gaat om 

ontsluiting van collecties. Het probleem is dat dit projecten zijn. Hiervoor ontvangt men incidenteel 

geld. Structureel heeft het weinig effect op de organisatie voor de komende 3, 4 jaar. 

De voorzitter dankt de heer Spanier en zegt dat de commissie overgaat tot beraadslaging. 

 

1
e
 ronde 

Het CDA heeft onlangs tijdens een werkbezoek kunnen zien/horen wat de vernieuwing van het 

bibliotheekwezen heeft opgeleverd. Dat was indrukwekkend. Het CDA heeft kennis genomen van het 

advies van Stade. Daaruit komt naar voren dat deze stichting niet voldoet aan de eisen zoals onder a. 

geformuleerd. Daar zijn twee redenen voor. Er is te weinig geld en de organisatie is te klein en te 

kwetsbaar. Aangezien de bijdrage per inwoner in Flevoland onder het landelijk gemiddelde ligt is het 

CDA van mening dat het verstrekken van extra subsidie verantwoord is. Zij stemt in met het voorstel 

om de subsidie structureel met € 170.000 te verhogen. Zij verbindt daaraan de voorwarde dat op 

termijn een oplossing gevonden moet worden voor de gesignaleerde kwetsbaarheid. Zij vraagt de 

gedeputeerde wat zijn zienswijze is en waneer de verkenning van samenwerking met derden op de 

agenda komt. Zij vraagt aan de gedeputeerde of hij van mening is dat deze rechtstreekse 

subsidierelatie tussen de provincie en een facilitaire organisatie die ten behoeve van bibliotheken in 

Flevoland werkt, een juiste is. Zij vraagt zich af of het geld niet via de bibliotheken naar de organisatie, 

waarvan zij de diensten inkopen, zou moeten gaan. 

De SP zegt dat in 2005 is besloten de SFB in te richten. Stade heeft daar een helder advies over 

uitgebracht. De brief van SFB over nut en noodzaak was helder. Als de subsidie verhoogd wordt naar 

€ 170.000 betekend dat € 3,01 per inwoner. Dat ligt nog onder het landelijk gemiddelde. De SP is 

voorstander van ophoging van de subsidie en wil het verzoek van het SFB honoreren met € 285.000. 

Dat betekent € 3,09 per inwoner.  

De VVD sluit zich in principe aan bij de vorige sprekers. Zij vraagt of PSO nog onder een verscherpt 

financieel toezicht staat en of er in 2007 definitief voor het laatst een tijdelijke bijdrage van OCW is 

ontvangen voor de inhoudelijke en structurele bibliotheekvernieuwing. In de productraming van 2008 

staat namelijk dat 2007 ‘vooralsnog’ het laatste jaar was.  

De PvdA heeft de stichting van dichtbij gevolgd. Er waren opstartproblemen maar zij heeft kunnen 

constateren dat de stichting in een goed vaarwater terecht is gekomen. Het is goed te lezen in het 

rapport van Stade dat er waardering wordt uitgesproken voor hetgeen er bereikt is. Zij sluit zich daarbij 

aan. Zij denkt dat, om het in stand houden van een goede kwaliteit, geld nodig is. Zij wil het voorstel 

voor € 170.000 extra subsidie, honoreren.  

GroenLinks vindt dat de Openbare Bibliotheek een basisvoorziening is die goed ondersteund moet 

worden door een provinciaal Servicecentrum. Zij kan de aanbevelingen uit het rapport onderschrijven. 

Het is van belang dat er duidelijke kaders komen in overleg met de gemeenten en de bibliotheken. Zij 

vindt € 170.000 extra subsidie absoluut noodzakelijk. Er moeten wel duidelijke afspraken worden 

gemaakt over een tijdsplanning of een termijn waarbinnen mogelijkheden tot schaalvergroting of 

verbreding binnen Flevoland, uitgezocht dienen te worden.  

De SGP geeft haar complimenten voor het consequente verhaal van de heer Spanier. Zij denkt dat de 

inspanningen van de organisatie zelf plus de inspanningen van de provincie vergroot zouden kunnen 

worden. Zij denkt dat er minimaal € 285.000 extra subsidie gegeven moet worden. Er moet gekeken 

worden naar nut en noodzaak en wat er nodig is. Zij vraagt hoe dit straks moet bij de voorjaarsnota en 

de afwegingen die dan gemaakt moeten worden. 

De ChristenUnie zegt dat doorgaan geen vraag is want het betreft hier een wettelijke taak. De 

prestaties van het SFB zijn goed. Zij vindt het positief dat de stichting openstaat voor discussie over 

het beleid en eventuele samenwerking binnen- of buiten de provincie. Zij vindt het moeilijk in te 

schatten welk bedrag daarvoor nodig is. Zij is benieuwd naar de argumenten van de gedeputeerde 

waarom € 40.000 genoeg zou zijn. 

Gedeputeerde Dijksma vindt het plezierig dat er een goede samenwerking is tussen SFB en de 

bibliotheken. Dat is een compliment waard. De SFB heeft goed werk verricht en is innovatief bezig. Er 
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is gesproken over een paar mogelijkheden om de problemen op te lossen. Oplossingen warmee 

misschien een schaalvoordeel behaald zou kunnen worden. Er is gesproken over een regionale 

component en over een functionele component. Er kan ook onderzocht worden of volledige 

marktwerking mogelijk is. Het gevaar daarvan is dat daarmee misschien de basis van het SFB 

onderuitgehaald wordt. Op lange termijn zal de provincie met de Europese aanbestedingsregels ten 

aanzien van diensten van algemeen belang te maken kunnen krijgen. Dat is een punt dat goed 

bekeken moet worden. Er is niet over geld gesproken. Het zou goed zijn om eerst met elkaar nog een 

discussie te voeren, in het kader van de vaststelling van het cultuurbeleid, over het bibliotheekbeleid. 

Het rapport geeft een houvast maar de provincie moet zelf vaststellen wat zij wil doen. De rol die de 

provincie nu heeft is vastgesteld op grond van het cultuurbeleid van het Rijk op basis waarvan deze 

gelden nu worden toebedeeld. De bedragen die genoemd zijn - € 170.00, € 40.000, € 285.000 – 

moeten wel in een meerjarenbegroting passen. Als de commissie een richtbedrag meegeeft aan het 

college kan daarmee rekening gehouden worden. Gedeputeerde zegt dat PSO nog onder verscherpt 

toezicht staat in verband met het negatieve eigen vermogen. Hopelijk is dat binnenkort 0. Er komt nog 

€ 489.000 van OCW. 

De heer Siepel verduidelijkt dat 2007 het laatste jaar zou zijn dat er middelen waren voor 

bibliotheekvernieuwing. De bibliotheekvernieuwing moet worden ingepast in het stramien van het 

nieuwe cultuurbeleid van het Rijk. Dat loopt van 2009 tot 2012. 2008 zal een overgangsjaar zijn 

waarin de resultaten van de bibliotheekvernieuwing die de afgelopen jaren behaald zijn worden 

geconsolideerd. Projecten lopen soms nog door. Dat heeft ertoe geleid dat voor de inhoudelijke 

bibliotheekvernieuwing Flevoland ook voor 2008 weer een bedrag van € 489.138 wordt verkregen van 

OCW. Dat is verkregen op basis van een provinciaal bibliotheekplan 2008. Dat is opgesteld onder 

regie van het directieoverleg Flevolandse Bibliotheken. Zij hebben dat plan, met de bijbehorende 

projecten, aan de provincie aangeboden. De provincie was hen daar erg erkentelijk voor. Een deel 

van de middelen gaat naar SFB; als uitvoerder. Er staan natuurlijk ook kosten tegenover. Een ander 

deel van de middelen gaat naar de beide Basisbibliotheken. 

 

2
e
 ronde 

De PvdA is in verwarring. Wordt er nu gezegd € 170.000 doen of zegt de gedeputeerde dat eerst de 

nieuwe cultuurnota moet worden vastgesteld of moet de marktwerking worden onderzocht. Het 

advies, in relatie met de € 170.000, is niet duidelijk. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat het hem juist lijkt om eerst kaderstelling te doen. Het bibliotheekbeleid 

maakt onderdeel uit van het cultuurbeleid. Daar moet eerst over worden gesproken en dan kan 

vastgesteld worden welke bedragen nodig zijn. Bij de voorjaarsnota zou eventueel ingebracht kunnen 

worden dat er een overbrugging voor dit jaar mogelijk zou zijn. In het meerjarenbeleid moet met de 

kaderstelling rekening worden gehouden. 

De PvdA vraagt of de gedeputeerde kan aangeven wat op dit moment de consequenties zijn voor de 

stichting, als nu niet besloten wordt om PS het advies te geven om het voorstel goed te keuren.  

Gedeputeerde Dijksma zegt dat de subsidie voor 2008 is verleend op het niveau van + 40, daarmee 

kunnen een aantal gewenste taken niet worden uitgevoerd. 

De voorzitter zegt dat de gedeputeerde het feitelijk splitst. Hij vraagt een uitspraak voor 2008 zodat de 

stichting door kan blijven werken. Over het meerjarenbeleid zal later nog worden gesproken. 

Het CDA zegt dat in het Statenvoorstel de procedure staat toegelicht. Het komt nog terug in de 

voorjaarsnota nadat er kaders zijn vastgesteld. Dat lijkt deze fractie de juiste volgorde. Zij heeft de 

gedeputeerde horen toelichten hoe er omgegaan kan worden met de noodzakelijke versterking. Er 

kan ook met andere stichtingen worden samengewerkt. Wat de inkooprelatie betreft heeft zij alleen 

gevraagd wat de zienswijze van de gedeputeerde is vanuit de optiek dat er met elkaar een correct 

beleid moet worden gevoerd. De gedeputeerde heeft een vergelijking gemaakt met het Europese 

aanbestedingsbeleid. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat het ging om ‘diensten van algemeen belang’. Er is op Europees 

niveau een enorme discussie gaande, over hoe die aanbesteed mogen worden. Waar wel aanbesteed 

mag worden en waar niet. 

Het CDA zegt dat, dat niet leidt tot een pleidooi voor marktwerking maar wel voor een zuivere relatie. 

Het zou tot marktwerking kunnen leiden. Zij denkt dat de gedeputeerde vraagt om kaders mee te 

krijgen. De commissie heeft eigenlijk gezegd dat de bijdrage wel omhoog mag en dat € 170.000 

verantwoord is. Zij denkt dat, dat voldoende is om mee te nemen. 

De ChristenUnie zegt dat als zij het goed begrijpt, de stichting niet direct in de problemen komt als 

wordt besloten om 2008 met € 40.000 voort te zetten. Bij de voorjaarsnota kan altijd nog anders 

besloten worden. Het lijkt deze fractie daarom zinvol om eerst kaders te stellen en te kijken wat bij de 

service van het SFB past. 
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Gedeputeerde Dijksma zegt dat de ChristenUnie heel goed het onderscheid maakt tussen korte 

termijn en lange termijn. Er wordt nu in principe, door de commissie toestemming gegeven om met € 

40.000 verder te gaan. Bij de voorjaarsnota zal worden bepaald welk bedrag, afhankelijk van de 

financiële mogelijkheden, er op de korte termijn verstrekt zal worden. De commissie kan bijvoorbeeld 

als richtlijn meegeven om € 170.000 te verstrekken en synchroon daaraan het bibliotheekbeleid 

opstellen. Voor  het meerjarenbeleid zal dan, binnen de financiële kaders die er zijn, gekeken worden 

of er meer of minder vertrekt zal worden. Het beleid zal worden bepaald met daaraan verbonden wat 

het zal gaan kosten. Daarbij zal, conform de stappen die in het cultuurbeleid zullen worden gezet, 

gekeken worden hoe dat kan gebeuren. Dan is de volgorde goed. 

De SP vraagt of zij goed begrepen heeft dat het niet veel uitmaakt of het nu € 40.000 wordt of € 

170.000. 

De voorzitter zegt dat het goed zou zijn als de heer Siepel nog even de relatie tussen € 170.000 en € 

40.000 aangeeft. 

De heer Siepel zegt dat het SFB voor 2008 een subsidie ontvangt die uit twee componenten bestaat. 

Ten eerste de structurele component; ongeveer € 800.000 en ten tweede een incidentele subsidie. Die 

incidentele subsidie is bedoeld als correctie op de structurele subsidie zoals die in de 

meerjarenraming van de provincie staat. Het incidentele bedrag is voor 2008 vastgesteld op € 35.000. 

Als dat wordt geïndexeerd naar 2009 wordt dat afgerond op € 40.000. Het college stelt voor om voor 

2009 i.p.v. € 35.000, € 40.000 te verstrekken. Dan kan bij behandeling van de kadernota 2010 – de 

hoofdlijnen van het provinciaal bibliotheekbeleid zijn dan bekend- bekeken worden of € 840.000 

structureel, toereikend is. De onderzoeker zegt dat als je kijkt naar het takenpakket dat de stichting nu 

moet vervullen, de huidige subsidie van € 835.000, niet toereikend is. Zij denkt dat er € 170.000 bij 

moet. Het college wil dat beslissen op het moment dat het eigen beleid is geformuleerd. De vraag is 

nu: moet er nu reparatie van bijvoorbeeld € 170.000 plaatsvinden voor 2008 of moet dit pas na de 

kaderstelling voor 2009 ingaan? 

De PvdA zegt dat zij het rapport van Stade voor zich heeft liggen waarvan de commissie zegt dat het 

een goed onderzoek is. Zij is het daar helemaal mee eens is. Iemand zei zelfs dat de kaders er voor 

een deel al in verwoord werden. Zij vindt het belangrijk om op dit moment de werkzaamheden zeker te 

stellen. Zij vraagt wat de andere commissieleden daarvan vinden.  

De voorzitter vraagt of er nog behoefte is aan verdere toelichting. Dit is niet het geval. Hij concludeert 

dat de gedeputeerde zijn winst kan doen met datgene wat gezegd is. Er wordt afgewacht wat zijn 

uiteindelijke voorstel zal zijn. 

 

2. Inhoudelijke evaluatie Nota Raakvlakken 2005-2008 

3. Procesvoorstel kaders cultuurbeleid. 

De voorzitter zegt dat deze twee punten worden samengevoegd. De inhoudelijke evaluatie betreft de 

matrix die bij het stuk zat en daarbij is ook het procesvoorstel. Het officiële rapport van de evaluatie 

van het proces Sportnota/ Cultuurnota dat door de Randstedelijke Rekenkamer opgesteld zou 

worden, is inmiddels verschenen. Zij plegen hoor en wederhoor bij ambtenaren en bestuurders. 

Uiteindelijk komt het – op 26 juni - bij de commissie terecht.  

De PvdA zegt dat de cultuurnota een veelbesproken onderwerp is. In november 2006 was er een 

motie van D66. In februari 2007 was er een initiatiefvoorstel van de VVD. In maart 2008 is men nog 

net zover. Zij hecht veel waarde aan de documenten die zij, komend uit de motie en het 

initiatiefvoorstel, zou ontvangen. Zij heeft nog steeds geen evaluatie van de cultuurnota in haar bezit. 

Zij beschikt ook nog niet over de uitkomsten van het onderzoek naar de procesgang. De procesgang 

van de nota cultuur en sport was een pilot van de provincie en zou versneld geëvalueerd worden qua 

proces om te kijken of alle nota’s via deze procesgang tot stand zouden kunnen komen. Nu wordt er 

gewerkt aan het vaststellen van het proces voor de cultuurnota. Daar is de rol van PS, zoals destijds 

afgesproken, volledig losgelaten. Er was afgesproken om PS, in het duale stelsel, een prominente rol 

te geven. Het beleid dat de provincie voorstaat, is op 26 maart gepresenteerd aan het veld. Zij vraagt 

wat de (kaderstellende) rol van de Staten is lettend op het dualisme dat met elkaar is afgesproken en 

ook gelet op de vele inspanningen die in de vorige Statenperiode zijn gedaan om te kijken hoe de 

Staten kunnen participeren bij het vaststellen van nota’s. Wat nu op tafel ligt vindt zij een opsomming 

van hetgeen gebeurd is. Het is geen evaluatie. Er staat niet in wat er aan subsidies is aangevraagd, 

wat er is afgewezen en de gronden waarop dat gebeurd is. Zij weet niet of de doelstelling die in de 

‘oude’ nota is gesteld, gehaald is. Zij wacht op de evaluatie. In dit stadium vindt zij het moeilijk om vast 

te stellen welk proces de Staten in willen gaan rond de nieuwe cultuurnota. Zij vraagt de gedeputeerde 

wanneer hij de onderhandelingen met het Rijk moet voeren over de middelen die op verschillende 

onderdelen cultuur naar Flevoland zouden kunnen komen. In die onderhandelingen moet de 
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gedeputeerde toch weten welke kaders de Statenleden zouden willen stellen rond de cultuurnota. Er 

is veel losgelaten waar de vorige Statenperiode hard aan is gewerkt. 

De VVD zegt dat beide nota’s tot stand zijn gekomen met gebruikmaking van duale instrumenten. D66 

is niet voor niets met haar motie gekomen. Volgens de indieners schoot de nota tekort om tegemoet te 

komen aan belangwekkende regionale initiatieven vanuit de bevolking van Flevoland op het vlak van 

amateurkunst en cultuur. De VVD is toen met een initiatiefvoorstel gekomen omdat de sportnota geen 

problemen gaf. Het doel van het voorstel was het vergelijken en analyseren van de processen van 

kaderstelling en de daaruit voortvloeiende inhoud. Omdat dit, informatie kon verschaffen over de 

redenen waarom de ene nota goed werkte en de andere niet. 

De PvdA zegt bij interruptie dat zij het met de inhoud van het initiatiefvoorstel eens was maar deze 

fractie heeft toen haar zorg uitgesproken dat bij aanname van het initiatiefvoorstel dit tot vertraging 

van de inhoudelijke evaluatie zou leiden. Zij is om die reden toen niet met het voorstel meegegaan. 

Die angst is nu uitgekomen. 

De VVD zegt dat de oude Staten hiermee de kennis aan de nieuwe Staten wilden overbrengen. Zij 

kan het niet eens zijn met de procesgang die er nu ligt. In april en mei moeten de financiële kaders 

voor 2009 worden vastgesteld. Op 26 juni wordt de evaluatie van het cultuurbeleid pas behandeld. Dat 

vindt zij de omgekeerde wereld. Er moet eerst een evaluatie zijn om tot goede kaderstelling te kunnen 

komen en om goede besluiten te kunnen nemen voor de lange termijn. 

Het CDA beschouwt dit uitsluitend als een procesvoorstel. De koppeling tussen procesvoorstel en een 

inhoudelijke aanzet kan zij niet maken, o.a. omdat de evaluatie ontbreekt. Belangrijke beslismomenten 

met Rijk en IPO, waar het de subsidiestroom betreft, mist zij hierin.  

GroenLinks heeft hieraan niets toe te voegen . Zij heeft wel de hartenwens dat dit soort stukken in het 

vervolg beter leesbaar zullen zijn. 

De SGP sluit zich aan bij VVD en PvdA. Zij heeft bij de evaluatie de musea van Flevoland gemist. 

Deze zijn toch een verrijking.  Er staat ook niet in waarom de subsidie voor bescherming van bepaalde 

stads- en dorpsgezichten (Palenscherm op Urk), geweigerd is.  

De voorzitter komt tot de conclusie dat de commissie vindt dat zij pas kan evalueren als zij over de 

juiste stukken beschikt. Aan de hand daarvan kunnen conclusies getrokken worden en vervolgens 

kaders worden gesteld. Dat kost tijd. Hij vraagt de gedeputeerde of hij een oplossing heeft. 

De PvdA vraagt aan de gedeputeerde wanneer hij moet onderhandelen met het Rijk over de nieuwe 

convenanten die afgesloten moeten worden. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat, dat aan het eind van de zomer zal plaatsvinden. De gedeputeerde 

voelt zich gemangeld. Gemangeld door het feit dat de evaluatie er nog niet is, door het feit dat het Rijk 

– de minister – nog weinig duidelijke kaders heeft. Op 26 maart is er met ‘het veld’ gesproken. Daar 

kwamen een aantal interessante zaken uit naar voren. Het bleek dat Jeugd en Jongeren, verankering 

en innovatie thema’s zijn die worden ondersteund.  

De PvdA zegt dat de gedeputeerde nu ingaat op de inhoud van de bijeenkomst. Het gaat nu echter 

over het feit dat in de vorige Statenperiode moties en initiatiefvoorstellen zijn gedaan. De 

gedeputeerde zegt nu dat het Rijk nog geen duidelijke kaders heeft gesteld. Het gaat de Staten erom 

dat zij een procesgang moeten samenstellen van hoe zij willen komen tot een cultuurnota. De Staten 

hebben willen leren uit de vorige periode. Daar zijn moties en initiatiefvoorstellen voor ingediend en er 

is veelvuldig in de commissie gevraagd hoe ver het met de evaluatie stond.  

Gedeputeerde Dijksma zegt dat hij het hier absoluut niet mee eens is. Hij tekent slechts, dat deze 

fractie de opmerking over de ambtelijke presentatie vertaalt, als zijnde hoe de ambtelijke organisatie 

denkt haar cultuurbeleid te moeten voeren. Dat is volstrekt onjuist en dat wilde hij met een paar 

voorbeelden verduidelijken. Hij zit in dezelfde ‘klem’ als de commissie omdat hij ook op de evaluatie 

zit te wachten. Ook de stukken van de Rekenkamer en het Ministerie heeft hij nog niet. Hij wil met de 

commissie overleggen welke vorm van evaluatie de voorkeur heeft. Er zijn verschillende 

mogelijkheden: er kan ‘en petit commité’   een voorstel gedaan worden over planning en kaderstelling 

of er kan gezegd worden dat er meer tijd genomen wordt en deze cultuurnota wordt verlengd. Dat kan 

extra geld kosten. 

De voorzitter concludeert dat de commissie over voldoende stukken moet beschikken. Zij heeft nu een 

matrix gehad waarin een vorm van evaluatie wordt gegeven. Hij stelt de commissieleden voor om 

kenbaar te maken, vóór de commissievergadering van april, welke aspecten zij missen. Dan is er 

duidelijkheid wanneer de Randstedelijke Rekenkamer met zijn procesevaluatie komt. In de 

commissievergadering van mei kan dat dan aan de orde komen evenals de inhoudelijke evaluatie 

waaruit kaders kunnen worden gesteld. 

De ChristenUnie zegt dat er is aangegeven dat de evaluatie van de Rekenkamer in juni zal 

verschijnen. 
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De PvdA zegt dat als het stuk van de Randstedelijke Rekenkamer al voor wederhoor in huis is. Zij 

vraagt waarom er voor gekozen is dat GS het ziet, de afdeling het bekijkt en het presidium het inziet. 

Het had wellicht ook zo kunnen zijn dat de ambtelijke organisatie, GS en de commissie, de wederhoor 

hadden gedaan. 

De voorzitter zegt dat het een evaluatie is van het proces van de sport- en cultuurnota. De 

Randstedelijke Rekenkamer heeft dat serieus gedaan. Datgene wat klaar is moet eerst ambtelijk 

worden getoetst en er moet een bestuurlijke reactie op komen. De Randstedelijke Rekenkamer kon 

niet direct over archiefstukken beschikken. Het moet lukken om in mei alles op tafel te hebben. 

Iedereen zal zich daarnaar moeten schikken. 

De PvdA zegt dat het betekent dat de Staten dan niet in staat zijn om voor de 

voorjaarsbeschouwingen goede kaders te stellen. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat hij wil meewerken om de zaak te bespoedigen. Dit proces is niet door 

GS bedacht maar door de Staten zelf.  

De voorzitter zegt dat hij hiermee het onderwerp wil afronden. Hij is er zelf nauw bij betrokken 

geweest. De Staten hebben de opdracht gegeven en de Staten zouden het rapport van de 

Randstedelijke Rekenkamer krijgen. Op een gegeven moment is dat anders gelopen en feit is nu dat 

er geprobeerd moet worden om de stukken in mei in de commissie te hebben, om te bespreken. De 

uitkomst van die discussie kan dan meegenomen worden bij de voorjaarsbeschouwingen. Dat is zijn 

voorstel. 

Het CDA begrijpt de noodzaak om inhoudelijk te reageren. Zij trekt een parallel met de Sociale 

Agenda. Daar werd men ondersteund door de Statengriffie en een externe adviseur. Zij vraagt of er 

geen tussentijds gesprek over de Culturele Agenda kan worden georganiseerd dat helpt om deze lijst 

kaderstellend te beoordelen. Er moet een beleidslijn in zitten. 

De voorzitter zegt dat, wil je recht doen aan alle partijen, er eigenlijk een werkbijeenkomst van de 

commissie georganiseerd zou moeten worden waarbij ook ambtelijke vertegenwoordiging is. Er wordt 

geprobeerd om eind april begin mei een datum te prikken. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat de Staten vanuit het budget dat zij hebben hulp van buiten kunnen 

inroepen. 

De voorzitter zegt dat er na de vergadering een datum afgesproken zal worden. 

De VVD zegt dat er ook al een onderzoek liep naar de cultuurhistorie, die waarschijnlijk gedeeltelijk 

antwoord geeft op de onderzoeksvragen. Zij vraagt of dat rapport er al is. 

De voorzitter vraagt vertegenwoordigers van de Rekenkamer om een reactie. Hij verneemt van hen 

dat dit onderzoek voor bestuurlijk wederhoor op 18 april bij GS ligt en dan na 2 weken terug is. Het 

kan dus ook in mei beschikbaar zijn. 

 

c. Vragenronde 

De PvdA neemt de opmerking van de gedeputeerde, dat de Staten erom gevraagd hebben en de 

Staten deze procedure bedacht hebben, ter harte. Zij denkt dat als de commissie een organisatie de 

opdracht geeft om iets uit te zoeken, zij mag verwachten dat zij de stukken als eerste krijgt. Zij wil het 

presidium vragen om in het vervolg advies te geven. De nu gevolgde procesgang heeft zij niet kunnen 

voorzien. 

Het CDA heeft schriftelijke vragen gesteld betreffende het niet verlenen van subsidie aan het 

‘Palenscherm’ van Urk. Zij heeft daar antwoord op gekregen en daaruit vernomen dat er overleg is 

geweest waarna de wethouder van Urk zijn bezwaar heeft ingetrokken. Zij vraagt waarom het college 

heeft volhard in haar standpunt ondanks nietigverklaring door de Rechtbank. 

Gedeputeerde Dijksma zegt dat de argumenten niet gewijzigd waren. Hij heeft duidelijk aangegeven 

met de wethouder te willen kijken of bepaalde fondsen of PMJp mogelijkheden zou kunnen bieden 

voor de eerste fase. 

 

9. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 

10. Sluiting 

De voorzitter sluit om 18.10 uur de vergadering. 

 

 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 24 april, 

de commissiegriffier,                              de voorzitter, 
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